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Verslag Algemene Vergadering 
 
 
Datum:  19 april 2022 
Aanvang:  19.30 uur 
Vergaderlocatie: Online 
Aanwezigen:  Het DPD-bestuur: G. Tacken, C. Buck (voorzitter), Rachel 

Brouwer - Cummins en R. Baltussen. 
 
  Het SPD-bestuur: H. Smit, L. Stark, H. v. Gils, K. v. Heuven – 

Kats, D. Sonneveld (voorzitter) en M. Westerhof en kandidaat-
bestuursleden B. Sloots en F. Zwanenburg. 

 
   Het Verantwoordingsorgaan (VO): B. v. Haaften en I. Wisse. 
 

Leden:  C. de Bruin, C. Koopman, C. Hoogendoorn, D van 
Eekelen, R. v.d. Luer, D. Kersten, D. Vestjens, D. v.d. Meij, G.J. 
Segeren, G. Jansen, H. Alberts, H. Geels, J. v. Riel, K. Romme, 
K. Landzaat,  L. Schuitemaker, M. Luijben, M. Roseboom, M. 
Smit, M. Vugs, D. v.d. Bergh, P. Knijff, R. Stemkens, S. Gertzen, 
S. den Hartogh, T. Witjes, T. Stadig – Mepham, Tj. Hepkema, T. 
v.d. Goes, W. de Wijs, W. Mulder en W. Theuws. 

 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom op 
deze 17de Algemene Ledenvergadering. De voorzitter legt uit dat de samenstelling 
van het gezelschap aan tafel er anders uitziet dan voorgaande jaren. Naast de 
bekende gezichten van René Baltussen en Gerrit Tacken zitten ook Rachel Brouwer 
-Cummins, de beoogd nieuwe penningmeester van DPD en Danse Sonneveld, die 
nieuwe voorzitter van SPD. Verder zit Focko Zwanenburg nu niet meer aan tafel. Hij 
heeft de overstap gemaakt naar het bestuur van SPD en zit daar nu de 
vergaderingen bij als kandidaat-bestuurslid. Deze overstap is reeds aangekondigd in 
de vergaderstukken van deze vergadering.  
 
Om de online vergadering in goede orde te laten verlopen, zijn 3 moderatoren 
aangesteld, te weten Lonneke Stark, bestuurslid van SPD, Jolanda Ram, de 
plaatsvervangende bestuursondersteuner van DPD en Focko Zwanenburg.  Vragen 
die in de chat gesteld worden, zullen door de moderatoren in de vergadering aan het 
bestuur worden voorgelegd.  
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Graag maakt de voorzitter van de gelegenheid gebruik om ook hier de wisselingen in 
het Verantwoordingsorgaan te noemen. Harold van Rossem heeft het VO verlaten en 
zijn plaats is ingenomen door Bregje Witlox. De voorzitter dankt Harold voor zijn 
inspanningen voor het VO en wenst Bregje veel succes toe in haar nieuwe functie. 
 
2. Verslag Algemene Vergadering dd 13 april 2021 
De voorzitter legt de notulen van de AV van 13 april 2021 ter goedkeuring voor aan 
de vergadering. Er zijn er geen op- of aanmerkingen op de notulen en deze zijn 
daarmee goedgekeurd. (25 voor, 8 tegen en 0 blanco) 
 
3. Secretariële Jaarverslag 2021 en decharge 
Op het jaarverslag 2020 zijn zowel inhoudelijk als tekstueel geen op- of 
aanmerkingen en is goedgekeurd door de vergadering. (25 voor, 0 tegen en 10 
blanco). 
 
4. Ledenaantal en draagvlak 
 

 
 
 
De voorzitter geeft toelichting op het overzicht draagvlak. Het draagvlak is de 
verhouding tussen het aantal actieve leden van DPD en het aantal actieve 
deelnemers in SPD. Het draagvlak is het laatste jaren licht gedaald: van 63,42% in 
2020 naar 62,51% in 2021. Dit is een verlies van bijna 1%.  Wel is het aantal actieve 
leden van DPD gestegen met 63. Het aantal deelnemers in SPD is met 164 
gestegen. Het bestuur concludeert dat hier werk aan de winkel is. Om de redenen te 
achterhalen waarom nieuwe deelnemers geen lid worden van DPD, is SPD een 
belactie gestart. Hopelijk leidt dit tot meer inzicht in de beweegredenen van de 
deelnemers om wel of geen lid te worden van DPD waarop het bestuur dan kan 
acteren.  
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6. Ontwikkelingen in het komende jaar 
 
De voorzitter neemt de vergadering mee in wat de belangrijkste aandachtsvelden zijn 
voor het DPD bestuur in het komende jaar. Bovenaan staat het nieuwe 
pensioenakkoord. Later in de vergadering zal Danse Sonneveld hierop nog verder in 
gaan. Momenteel zit het bestuur van DPD nog in de kennisfase, samen met het 
bestuur van SPD en VO. Het is nu nog wachten op het definitieve wetsvoorstel. 
Wanneer die er is, kan het bestuur aan de slag om nadere invulling te geven aan 
onze nieuwe pensioenregeling. 
 
Maar voordat het zover is, en zeker met een tweetal nieuwe bestuursleden, is het 
van belang dat er voldoende kennis aanwezig is bij de bestuursleden. Zo heeft het 
bestuur een bestuursondersteuner die het bestuur van inhoudelijke kennis voorziet. 
Daarnaast zullen de nieuwe bestuursleden cursussen volgen om hun kennis bij te 
spijkeren. Alleen als de bestuursleden voldoende kennis van zaken hebben, kunnen 
zij een gedegen gesprekspartner zijn voor SPD en VO. 
 
Graag wil het bestuur werken aan haar zichtbaarheid en toegankelijkheid. Op die 
manier wil het bestuur in contact komen met de leden. De bijeenkomst met de 
petitieschrijvers vorig jaar heeft het bestuur geleerd dat in gesprek komen met de 
leden zeer waardevol is. Zo zal het bestuur zich op social media gaan begeven. 
Daartoe gaat DPD zich op instagram begeven: Pensioenfondsdierenartsen. Met 
enige regelmaat zal DPD hier een post plaatsen en zo kan men volgen wat het 
pensioenfonds zo allemaal doet.  
Verder wil het bestuur ook graag fysiek in contact komen met de leden. Het bestuur 
wil een klankbordgroep opzetten en informatieavonden organiseren in het kader van 
het nieuwe pensioenakkoord. Het doel van de klankbordgroep is om met leden in 
gesprek te komen en ideeën uit te wisselen. De voorzitter doet een oproep om, 
mocht men geïnteresseerd zijn in de klankbordgroep, zich op te geven middels het 
getoonde emailadres. Via andere kanalen zal hier nog meer ruchtbaarheid aan 
gegeven worden.  
 
Ook zal het bestuur van DPD meer gaan samenwerken met andere veterinaire 
verenigingen. De eerste ervaringen in de Veterinaire Hub, waarin ook andere 
veterinaire verenigingen zitting hebben, zijn positief. Hiermee heeft het bestuur het 
belang van een goed pensioen beter onder de aandacht kunnen brengen. Hieruit is 
een bijeenkomst met BPL uit voortgekomen die geheel in het teken stond van het 
pensioen voor dierenartsen.  
 
Als laatste is het bestuur in contact getreden met de faculteit om het onderwerp 
‘pensioen’ een vaste plek te geven in het curriculum.  
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6. Benoeming bestuurlid DPD 
 
Rachel stelt zich voor aan de vergadering. Als kandidaat-bestuurslid zit ze al sinds 
december aan bij de vergaderingen. Zij is als opvolgster van Focko, de beoogd 
nieuwe penningmeester van het DPD bestuur. Haar benoeming als nieuw bestuurslid 
wordt voorgelegd aan de vergadering. De vergadering keurt haar benoeming goed 
(36 voor, 0 tegen en 0 blanco). De voorzitter wenst haar succes en een mooie tijd toe 
in het bestuur. 
 
7. Financiën 
 
Omdat Focko in oktober vorig jaar het DPD heeft verlaten, heeft René het 
penningmeesterschap op zich genomen. Daarom zal hij, namens het bestuur, 
verantwoording afleggen over de financiën van het jaar 2021. 
René geeft toelichting op de cijfers uit het financiële jaarrapport 2021. De 
belangrijkste conclusie is dat het bestuur ook in 2021 binnen de begroting is 
gebleven. Hiermee voldoet het bestuur op het financiële vlak aan het beleid wat 
enkele jaren geleden is ingezet. Het doet het bestuur deugd dat het ook dit jaar is 
gelukt om binnen de begroting te blijven. 
 
De penningmeester bespreek enkele opvallende zaken in het financiële rapport. Ten 
eerste valt op dat de baten met € 20 000,- minder zijn gerealiseerd. De oorzaak 
hiervan ligt in het feit dat nu de AV in het voorjaar plaatsvindt, in tegenstelling tot 
eerder toen de AV in november werd gehouden. Het gevolg is dat nu eerder de 
begroting voor het volgende jaar gemaakt moet worden. Met het oog op het nieuwe 
pensioenakkoord is de begroting 2021in de AV van 2020 aangepast met € 20 000,-. 
Deze aanpassing is niet juist doorgevoerd in de uitbetaling van de subsidie. Vandaar 
nog de vordering van € 20 000,-. In overleg met SPD zal deze vordering in 2022 
uitbetaald worden.  
 
Wat verder opvalt in de jaarrekening is dat de bestuurskosten behoorlijk lager 
uitvallen dan begroot. De redenen hiervoor zijn het besluit van het DPD bestuur om 
het aantal bestuursleden terug te brengen van 5 naar 4, Focko Zwanenburg al in 
oktober het DPD bestuur heeft verlaten en Covid 19 ervoor gezorgd heeft dat veel 
vergaderingen, met name in de eerste helft van 2021, digitaal hebben 
plaatsgevonden. Hierdoor zijn reiskosten en huur van vergaderlocaties uitgespaard. 
 
De kosten van de externe bestuursondersteuning hebben de begroting wel 
overschreden. De oorzaken hiervan zijn extra ondersteuning voor kennisvergaring 
door het bestuur als gevolg van het nieuwe pensioenakkoord, extra ondersteuning 
voor Carolien als nieuwe voorzitter, hulp in de voor- en nabereiding van de 
bijeenkomst met de petitieschrijvers en juridische ondersteuning voor de 
statutenwijziging als gevolg van de herziening van de Wet Bestuur en Toezicht, zoals 
die later in de vergadering op de agenda staat.  
 
Op de vraag of er in de toekomst ook digitaal vergaderd zal worden in verband met 
de lagere kosten ervan, laat de penningmeester weten dat vergaderingen zo efficiënt 
mogelijk georganiseerd worden. Het bestuur geeft de voorkeur aan fysiek 
vergaderen, maar als de agenda het toelaat, zal men digitaal vergaderen. Tevens 
worden vergaderingen op dezelfde dag en locatie gepland samen met andere 
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bijeenkomsten zoals die met het SPD om te overleggen over het nieuwe 
pensioenakkoord.  
 
Gezien hetgeen is afgesproken in de subsidieovereenkomst met SPD, namelijk dat 
DPD niet meer dan 25% van de begroting als eigen vermogen in kas mag hebben, 
vindt er dit jaar geen restitutie van subsidiegelden plaats. 
 

 
 
 
De voorzitter legt het financiële verslag van 2021 ter goedkeuring voor aan de 
vergadering. De vergadering keurt het financiële verslag 2021 goed (33 stemmen 
voor, 0 tegen en 4 blanco). 
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Begroting 2022 
 
Nu Rachel Brouwer als nieuwe penningmeester is geïnstalleerd, zal zij het financiële 
stuk over 2022 en 2023 voor haar rekening nemen. 
 

 
 
 
Net als andere jaren wordt ook in deze AV de begroting van het lopende jaar 
besproken. Het bestuur heeft besloten om de omvang van de begroting te laten zoals 
die vorig jaar is goedgekeurd door de AV. Alleen in de onderliggende posten is wat 
verschoven. Zo zijn de bestuurskosten naar beneden bijgesteld, de kosten voor 
bestuursondersteuning naar boven.  
 
De voorzitter legt de vergadering het voorstel voor om de contributie 2023, net zoals 
de vorige jaren, vast te stellen op € 0,-. De vergadering keurt het vaststellen van de 
contributie op € 0,- goed (37 voor, 1 tegen en 1 blanco) 
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Begroting 2023: 
 

 
 
 
De penningmeester legt de begroting 2023 aan de vergadering voor. In grote lijnen 
komt deze overeen met de begroting van 2022. Wel verwacht het bestuur meer 
kosten te maken in verband met de voorgenomen klankbordgroep en 
informatiebijeenkomsten over het nieuwe pensioenakkoord. Verder verwacht het 
bestuur in 2023 een referendum te moeten houden over het nieuwe 
pensioenakkoord. Daarom is deze post ook opgenomen in de begroting 2023. 
Het bestuur wil een subsidie aanvragen van € 152 000,- terwijl de te verwachte 
kosten op € 165 000,- liggen. Het verschil zal worden opgevangen door eigen 
vermogen. Het bestuur verwacht in de jaren erna, dat de omvang van de begroting 
zal afnemen omdat het nieuwe pensioenakkoord dan minder tijd zal vergen van het 
bestuur. Het volgens afspraak aan te houden eigen vermogen zal hierdoor ook 
moeten afnemen. Daarom kan het bestuur verantwoord interen op het eigen 
vermogen.  
 
Vervolgens legt de voorzitter de begroting 2023 ter goedkeuring voor aan de 
vergadering. De vergadering keurt deze goed en is daarmee aangenomen (30 voor, 
01tegen en 6 blanco). 
 
 
8. Benoeming kascommissie 
Sinds de aanpassing in de statuten moet er jaarlijks de kascommissie in de AV 
benoemd worden. 
 
Het bestuur vraagt de vergadering toestemming ook voor komend jaar twee 
medewerkers van bureau Aksos te Zwolle te benoemen als commissie. De 
vergadering gaat akkoord. (33 voor, 0 tegen en 3 blanco).  
 
  

2023 begroot
Baten 152.000            
Lasten (6 + 7) 165.000            
6. Bestuurskosten 73.500              

Bestuurskosten 55.500              
Klankbordgroep 8.000                
Vergaderkosten 10.000              

7. Algemene lasten 91.500              
Externe ondersteuning bestuur 57.000              

Externe ondersteuning communicatie 12.000              
Accountantslasten 1.800                

Online webinar 8.000                
Overige algmene lasten 7.000                

Referendum kosten 3.000                
Onvoorziene kosten 2.700                         

8. Rente en kosten bank 200                   
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9. Stand van zaken van het fonds door de voorzitter Danse Sonneveld en het 
nieuwe pensioenakkoord. 
 
Danse heeft dit jaar het voorzitterschap van Hans Smit overgenomen. Daarom geeft 
zij nu toelichting over de huidige stand van zaken voor wat betreft ons fonds. Verder 
zal zij in gaan op de effecten die de Oekraine-oorlog heeft op ons fonds, aandacht 
schenken aan maatschappelijk verantwoord beleggen en uitleg geven over hoe het 
fonds zich voorbereid op het nieuwe pensioenakkoord.  
De video van dit deel van de vergadering is in zijn geheel terug te zien op onze 
website. 
 
 
10. Aanpassing statuten DPD. 
 
Dit jaar heeft er een wetwijziging plaatsgevonden in de Wet Bestuur & Toezicht. 
Deze wijziging heeft er toe geleid dat ook onze statuten aangepast moeten worden. 
Het betreft hier wijzigingen op een drietal punten, namelijk ontstentenis en belet van 
het bestuur, een tegenstrijdigheidsregeling voor het bestuur en de mogelijkheid van 
digitaal vergaderen. Genoemde wijzigingen zijn gecommuniceerd met het publiceren 
van de vergaderstukken. Er zijn geen vragen gekomen over deze wijzigingen. De 
voorzitter legt deze wijzigingen ter goedkeuring voor aan de vergadering en de 
vergadering keurt de wijzingen goed (29 voor, 0 tegen en 6 blanco). De voorzitter 
geeft aan dat deze wijzingen vooralsnog niet bij de notaris gepasseerd zullen 
worden. Bij een volgende wijziging zal dit wel gebeuren.  Het bestuur heeft hiervoor 
gekozen uit kostenoverwegingen. De wijzigingen zijn nu al wel van kracht, omdat de 
AV ze heeft goedgekeurd en zullen ook gevolgd worden.  
 
 
11. Verlenging bestuurstermijn René Baltussen en Carolien Buck. 
 
De komende jaren zijn belangrijke jaren voor DPD omdat de regeling een grote 
verandering zal ondergaan door het nieuwe pensioenakkoord. Wanneer de statuten 
gevolgd zouden worden, zouden zowel René als Carolien in 2023 aftreden omdat zij 
beiden dan aan het einde zijn gekomen van hun tweede bestuurstermijn. In deze 
vergadering is duidelijk geworden dat in 2023 het zwaartepunt ligt voor DPD voor wat 
betreft het nieuwe pensioenakkoord. Om voldoende kennis en ervaring binnen het 
bestuur te behouden om een gedegen gesprekspartner te zijn en te blijven voor SPD 
en VO en andere instanties, is het bestuur van mening dat het wenselijk is dat beide 
bestuursleden langer aanblijven. De statuten maken dit mogelijk indien de AV 
hiermee instemt. De verlenging zal ook maximaal 1 bestuurstermijn zijn, dus vier jaar 
en het aftreden van René en Carolien zal dan ook niet gelijktijdig plaatsvinden. De 
voorzitter legt genoemde vraag, afzonderlijk per bestuurslid, ter goedkeuring voor 
aan de vergadering. De vergadering gaat akkoord met de verlenging van de 
bestuurstermijnen van René Baltussen (31 voor, 0 tegen en 2 blanco) en Carolien 
Buck (25 voor, 0 tegen en 1 blanco). 
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12. Aftreden bestuurslid DPD 
 
Zoals al eerder aangegeven in deze vergadering heeft Focko Zwanenburg het 
bestuur van DPD verlaten om als kandidaat-bestuurslid in het bestuur van SPD 
verder te gaan. De voorzitter bedankt hem voor zijn inzet als penningmeester en zijn 
gezelligheid. Met zijn aantreden als penningmeester is het financiële beleid 
aangepast met het streven om binnen de begroting te blijven. Focko was daar streng 
in en legde het bestuur regelmatig de vraag voor of de investering het wel waard 
was. Het betreft hier immers het geld van de leden. Het bestuur bedankt Focko met 
een passend cadeau welke later aan hem overhandigd zal worden.  
In een dankwoord licht Focko zijn besluit toe om de overstap de maken naar het 
bestuur van SPD en het belang van een goed pensioen voor dierenartsen en dat hij 
zich daar graag voor wil blijven inzetten. 
 
 
13. Benoeming volgend bestuurstermijn. 
 
Hans van Gils gaat zijn derde en laatste bestuurstermijn in en is herkiesbaar. 
Lonneke Stark is aan het einde van haar derde bestuurstermijn gekomen. Omdat de 
bestuurstermijnen van 3 naar 4 jaar zijn gegaan bij SPD, heeft zij eigenlijk nog 1 jaar 
dat zij in het bestuur mag blijven zitten. Ook bij SPD speelt een 
continuïteitsprobleem. Lonneke heeft het risicobeheer in haar portefeuille. Dit is een 
belangrijke post binnen het SPD bestuur. Met de komst van 2 nieuwe bestuursleden 
in het SPD bestuur, heeft het SPD bestuur met het nog een jaar aanblijven van 
Lonneke als bestuurslid, extra tijd om deze belangrijke post over te dragen aan haar 
opvolger. Het SPD bestuur wil graag van dat extra jaar gebruik maken en vraagt de 
AV hiervoor toestemming. De voorzitter vraagt de vergadering om toestemming te 
verlenen voor een volgend bestuurstermijn voor Hans en een verlenging van het 
bestuurstermijn van Lonneke. De vergadering stemt in met een volgend 
bestuurstermijn van Hans (31 voor, 0 tegen en 3 blanco) en een verlenging van het 
bestuurstermijn van Lonneke (32 voor, 0 tegen en 2 blanco). 
 
 
14. Aftreden bestuursleden SPD 
 
Aan het einde van dit jaar zullen Karin van Heuven-Kts en Hans Smit afscheid 
nemen van het SPD bestuur omdat voor beiden de statutaire bestuurstermijnen erop 
zitten. Danse wil graag namens het SPD bestuur beide bestuursleden bedanken voor 
hun inzet in het bestuur. Hans is lange tijd voorzitter geweest en heeft een goede 
sfeer in het bestuur weten te creëren wat de kwaliteit van de besluitvorming zeker ten 
goede is gekomen. Hans dankt Danse voor de mooie woorden en prijst zich gelukkig 
dat hij naast de mooiste baan die hij heeft als dierenarts ook de mooiste 
bestuursfunctie heeft mogen vervullen als voorzitter van ons pensioenfonds. Zijn 
opvolging als voorzitter is lang voorbereid en hij heeft er alle vertrouwen in dat het 
met Danse als voorzitter goed komt. Dat heeft deze vergadering al uitgewezen.  
Ook Karin wordt door Danse toegesproken dat zij onder andere als 
klachtenbehandelaar veel werk heeft verzet voor het bestuur. Karin maakt ook graag 
van de gelegenheid gebruik om het bestuur en de deelnemers te bedanken voor in 
haar gestelde vertrouwen. In alle jaren is veel werk verzet, serieus vergaderd en 
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beleid gemaakt maar ook altijd met de nodige humor. Dat levert ook weer de nodige 
energie op en kenmerkt het SPD bestuur.  
 
Ook Carolien dankt mede namens de leden van DPD, Hans en Karin voor hun inzet.  
 
15. Voordracht tot benoeming SPD bestuursleden. 
 
Vorig jaar is in de AV ook een voordracht geweest voor een nieuw SPD bestuurslid. 
Dat was Iris van Gulik. Zij heeft om persoonlijke redenen ervoor gekozen om niet 
verder te gaan als bestuurslid.  
Nu dienen zich twee nieuwe kandidaat-bestuursleden zich aan. Focko heeft zijn 
keuze voor het SPD bestuur al eerder in de vergadering toegelicht. Graag wil Bart 
Sloots zich ook voorstellen aan de vergadering. Hij is drukdoende alle ins en outs 
van het pensioen zich eigen te maken en hoopt met een frisse blik als nieuw 
bestuurslid, vorm te geven aan de nieuwe pensioenregeling en zodoende te zorgen 
voor een goed pensioen voor alle dierenartsen.  
De voorzitter vraagt de vergadering Focko Zwanenburg en Bart Sloots te benoemen 
voor een 1ste termijn als bestuurder van SPD zodra de Nederlandse Bank daar 
toestemming voor geeft. De vergadering keurt de benoeming van zowel Focko (33 
voor, 0 tegen en 0 blanco) als Bart (30 voor, 0 tegen en 0 blanco) goed.  
 
 
16. Rondvraag en Sluiting 
 
Aan het einde van deze AV brengt de voorzitter nogmaals de klankbordgroep onder 
de aandacht en vraagt de leden die geïnteresseerd zijn zich hiervoor op te geven. 
Via Instagram en onze website zullen updates over de nieuwe pensioenregeling 
kenbaar gemaakt worden. De voorzitter vraagt de aanwezigen deze met enige 
regelmaat te raadplegen. Ze bedankt alle leden voor hun aanwezigheid in deze 
vergadering en wenst ieder nog een fijne avond toe. 
 


